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Zápis z jednání  

Pracovní skupiny pro předškolní vzdělávání 
 

Projekt Místní akční plán vzdělávání pro Hlučínsko východ II 
 CZ.02.3.68/0.0/0.0/17_047/0009111 

 
 

Místo a čas konání: online prostřednictvím Google Meet, 5. 11. 2020, zahájení ve 13 hodin 

 

Seznam účastníků: vizte prezenční listinu, resp. pořízené printscreeny 

 

 

Zahájení ve 13 hodin: 

H. Paverová, vedoucí projektu MAP II, přivítala členky pracovní skupiny (PS) na prvním online setkání. 

V úvodu připomněla, že se prostřednictvím Google Meet budeme „scházet“ minimálně do konce 

letošního roku. Do poloviny prosince bychom online setkání uspořádali ještě dvakrát. Počet byl 

odůvodněn tím, že jsme na jaře namísto dvou plánovaných setkání uspořádali - vlivem do té doby 

bezprecedentní situace - pouze jedno setkání PS (červen). Přítomné členky vzaly tuto informaci na 

vědomí.  

Shrnutí dosavadního postupu prací na aktivitách za oblast předškolního vzdělávání 

(představení původního plánu vzdělávacích aktivit na podzim letošního roku): 

 

V prvním věcném bodě programu byl nejprve představen původní plán vzdělávacích aktivit, které 

měly být realizovány napříč několika tematickými oblastmi. Dne 4. listopadu, jak uvedla H. Paverová, 

měl proběhnout náhradní termín Metodického dne pro oblast inkluze – MŠ, který byl původně 

v plánu 30. března v Buly Aréně v Kravařích, z důvodu vyhlášení nouzového stavu, platných nařízení 

a vlivem nepříznivé epidemiologické situace byl tento termín zrušen. Vzhledem k velmi obdobné 

aktuální situaci je taktéž náhradní termín stornován, ohledně třetí náhrady budeme s lektory 

v kontaktu po novém roce.  

 

Vše se ale bude odvíjet, jak zdůraznila H. Paverová, od epidemiologické situace a vládních nařízení. H. 

Paverová podotkla, že oslovila p. lektora Svobodu, který měl vést odpolední blok, s dotazem příp. 

alternativy v podobě webináře. Pan lektor však online aktivity nepořádá. Vzhledem k tomu, že 

ranní/dopolední blok pod vedením p. Kateřiny Prchalové ze SPC Opava měl být veden velmi 

interaktivně, uvidíme, zda se podaří tento příspěvek „přetavit“ do online podoby. U příspěvku druhé 

z vystupujících, p. Hany Slané z ČŠI, se varianta webináře jeví jako pravděpodobná. Bližší informace, 

jak shrnula H. Paverová, tedy budou k dispozici nejdříve v průběhu ledna příštího roku. 
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Další – bohužel zrušenou – vzdělávací akcí je Řemeslný workshop spřízněný s aktivitou Malí bajslíři. 

Tento se měl uskutečnit již 1. dubna, ze stejných důvodů jako výše jmenovaný Metodický den musel 

být termín zrušen. Náhradní byl stanoven na 12. listopadu, taktéž stornován z důvodu zhoršující se 

epidemiologické situace. Workshop pod vedením lektorek z Technických školek tak bude realizován 

až v dalším roce – dle vývoje situace. V rámci aktivity Malý badatel byl domluven workshop na téma 

Polytechnické činnosti v MŠ pod vedením p. lektorky Natálie Toflové, na kterou dala na červnovém 

setkání tip vedoucí PS předškolní vzdělávání za Hlučínsko-západ, p. Blanka Postulková. Náhradní 

termín bude taktéž realizován v novém roce. 

 

Jak bylo H. Paverovou poznamenáno, v průběhu listopadu a prosince měly být realizovány rovněž 

semináře či workshopy pro rodiče dětí a žáků. 10. 11. (pro Hlučínsko-východ), resp. 18. 11. (pro 

Hlučínsko-západ) byl v plánu workshop na téma Vývoj dítěte a jeho potřeby (název je zatím pouze 

předběžný) s p. Radmilou Löwovou, ředitelkou Dětské rehabilitace v Hlučíně. 30. 11. (pro Hlučínsko-

západ), resp. 2. 12. (pro Hlučínsko-východ) měla být uskutečněna náhrada za březnové termíny 

workshopu Agrese je OK. Aktuálně je s lektorem projednávána možnost převedení akce do online 

podoby.  

 

H. Paverová dále zmínila, že vzhledem k tomu, že jsou mateřské školy nadále v provozu, se bude příp. 

zájem o aktivity nabízené v rámci MAP odvíjet vyloženě od možností té které mateřinky (příp. 

karanténa, omezený provoz, interní nastavení pravidel apod.) a samozřejmě také uvážení 

jednotlivých lektorů. Ohledně možností a termínů bude mateřské školy via e-mail, případně 

telefonicky, informovat p. Petra Hamelová. 

Plán aktivit na rok 2021: 

Stran H. Paverové bylo poznačeno, že se v posledním roce realizace MAP II bude pokračovat 

v dosavadních aktivitách, které se uskuteční ve školkách, kde daná aktivita prozatím neproběhla, příp. 

musela být na jaře s ohledem na šíření COVID-19 zrušena. Umožní-li to epidemiologická situace, 

budou realizovány výše zmíněné vzdělávací aktivity a současně budou realizovány další workshopy 

a semináře. Přehled všech dosavadně plánovaných vzdělávacích akcí bude všem členkám zaslán via e-

mail. V novém roce také v rámci aktivity Malí bajslíři započne cyklus řemeslných dílen určený 

primárně dětem předškolního věku. Kompletní přehled plánovaných aktivit pro MŠ bude všem 

členům zaslán na přelomu roku.  

Vzdělávací aktivity – co může MAP nabídnout mateřským školám (i rodičům) v současné situaci: 

Na tomto místě se H. Paverová přítomných dotázala, co může MAP II nabídnout, resp. zajistit 

a (z)realizovat, zejména v online podobě – ať už ve směru k samotným mateřských školám, či 

rodičům. Paní Lenka Prokšová, ředitelka MŠ Velké Hoštice, poznačila, že neví, do jaké míry jsou rodiče 

předškoláků a zejména školáků zahlceni a budou-li tak mít zájem o případné webináře. Jak 

pokračovala, momentálně velmi chybí možnost osobního setkání s rodiči, eventuálně také za 

přítomnosti odborníka; v září bylo „setkání“ řešeno online formou, která však, jak p. Prokšová 

podotkla, plně nenahradí osobní kontakt. P. ředitelka by uvítala webinář s paní lektorkou Lenkou 
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Bínovou – jak pro rodiče, projeví-li zájem, tak pro zástupce mateřských škol. H. Paverová přislíbila, že 

se paní Bínovou pokusí zkontaktovat ještě dnes odpoledne a dá všem členkám zpětnou vazbu. 

Uvedla, že s paní lektorkou je v plánu seminář a návazný workshop na téma Neklidné dítě – problém 

zvaný ADHD, ADD ve dvou červnových termínech příštího roku. Paní Blanka Postulková, ředitelka MŠ 

Petra z Kravař, navrhla jako možné téma webináře „školní zralost“. Paní Lucie Koupilová, která v PS 

zastupuje cílovou skupinu rodiče, uvedla, že by rodiče jistě uvítali tzv. první pomoc, tj., jak zvládnout 

a nastavit denní režim v domácnosti s malými dětmi a školáky.  

H. Paverová poděkovala za dosavadní tipy a zeptala se, zda zástupci mateřských škol vítají realizaci 

webinářů, nebo je to pro ně v tuto chvíli naopak zahlcující. Přítomné členky se shodly, že webináře 

vítají a rády se jich zúčastní. H. Paverová tedy přislíbila zajištění alespoň dvou webinářů do konce 

letošního roku.  

Sdílení zkušeností a diskuze: 

Na tomto místě byla přítomným nabídnuta možnost sdílení zkušeností související s aktuální 

epidemiologickou situací. Paní Magda Sedláčková, ředitelka MŠ Oldřišov, poznačila, že školka 

prozatím nebyla a není v karanténě, netýkalo se jí ani (plošné) testování, čekají však, co bude dál. 

Paní Postulková uvedla, že v mateřské škole byly postupně tři třídy v karanténě, plně se řídili pokyny 

hygieny. Děti se do klasického provozu měly možnost vrátit toto pondělí. Jedna z kolegyň, jak 

pokračovala p. Postulková, je stále v pracovní neschopnosti, což sice do jisté míry omezuje provoz, 

nicméně, jak dodala, „máme fajn partu, takže vše zvládáme“. V průměru teď každou třídu navštěvuje 

10 dětí, dle slov p. Postulkové přistoupili rodiče k situaci zodpovědně. 

Paní Prokšová se zeptala, jak v MŠ Petra z Kravař oslovovali a informovali rodiče. P. Postulková 

odpověděla, že hlavním informačním kanálem ohledně vyhlášené karantény byly webové stránky 

školky, tytéž informace byly k dispozici také v areálu MŠ. Aktuálně nosí p. učitelky jak roušky, tak 

štíty, a to z důvodu, že děti covid+ byly zcela bezpříznakové. P. Prokšová se dotázala, zda roušky nosí 

zaměstnankyně po celou dobu. P. Postulková uvedla, že p. hygienička doporučila používání 

ochranných prostředků, takže se je snaží nosit po celou směnu. P. Sedláčková zmínila, že taktéž nosí 

ve školce dobrovolně roušky. P. Postulková se otázala, jak je to s nošením roušek u dětí mimo areál 

školy, resp. jaké mají přítomní zkušenosti. P. Prokšová odpověděla, že dle vyjádření hygieny (tel. 

rozhovor) jsou roušky mimo areál mateřské školy skutečně povinné.  

H. Paverová všem velice poděkovala za účast, předané tipy a návrhy. Na závěr byl ještě domluven 

termín dalšího setkání – přítomné členky PS se shodly na termínu 19. listopadu. Potvrzení termínu 

a zahájení (hodina) budou dále upřesněny via e-mail. 

Zápis zpracovala: Hana Paverová 

 


